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Geachte leden van de Raad,  

 

Op 10 januari jl. bent u geïnformeerd over de stand van zaken in het Unesco dossier. 
Zoals aangegeven in het betreffende informatiebericht, is er sprake van een aantal vragen over 
inhoud, proces en procedure. 
 
Onderzoek uitgevoerd 
Vandaar dat via twee parallelle sporen nader onderzoek is gedaan: 
1. Unesco: de procedure en de voor- en nadelen: onderzoek door UM o.l.v. dr. Zwegers, 

opdrachtgever voor deze onderzoeksvraag is VVV-Zuid-Limburg. Studenten van de Universiteit 
Maastricht hebben onderzoek verricht naar de betekenis die verschillende Unesco-statussen 
zouden kunnen bieden bij de bescherming en ontwikkeling van het zogenaamde ‘Krijtland’. 
Onderzoeksvragen waren o.a.: in hoeverre komt het gebied in aanmerking voor een Unesco-
nominatie, welke processtappen moeten daartoe worden doorlopen en wat zijn de voor- en 
nadelen? 

2. Inhoud en Proces: Onderzoeksvoorstel met daarbij behorende offerte en plan van aanpak voor 
het opstellen van een Landschapsbiografie Krijt, e.e.a. op verzoek van de begeleidingsgroep 
(Dr. Pieter Caljé c.s.). Een landschapsbiografie gaat in op de interactie tussen mens en 
landschap en geeft inzicht in de vele manieren waarop de mens in de loop van de geschiedenis 
gebruik heeft gemaakt van het landschap. 

 
Een en ander zou er toe moeten leiden dat voor de zomervakantie 2019 de volgende informatie 
beschikbaar zou zijn: 

 De resultaten van het premium projectvoorstel: meer inzicht in Unesco en de procedures; 

 Een onderzoeksvoorstel c.q. Plan van Aanpak voor een Landschapsbiografie over het Krijt. 
 
Besluitvormingsproces 
In het informatiebericht was voorts aangegeven dat op basis hiervan dan in de tweede helft van 
2019 een gefundeerd advies zou worden voorbereid voor Maastricht en Heuvelland, waarbij dan 
door ieder bestuur een besluit genomen kan worden of zij wel of niet op het dan voorgestelde 
vervolgtraject willen ingaan. Eveneens zou dan verbreding met andere gemeenten aan de orde 
kunnen zijn. Of dit een traject wordt waarbij wordt ingezet op een Unesco status, zal dan duidelijk 
worden. 
 
Op 10 juli jl. hebben de heren Zwegers en Caljé hun bevindingen aan de Begeleidingsgroep Unesco 
(burgemeester D.A. Akkermans, wethouder J.-P. Kompier en mw. Anya Niewierra van Visit Zuid-
Limburg) gepresenteerd.  
 
Op basis van de voorliggende informatie uit de beide onderzoeken heeft de begeleidingsgroep 
geconcludeerd dat het wenselijk is om nu eerst alle betrokken partijen nader te informeren over de 
mogelijkheden omtrent het aanvragen van een Unesco-status en het opstellen van een 
landschapsbiografie, alvorens tot eventuele besluitvorming kan worden overgegaan.  
 
De begeleidingsgroep wil hiertoe in eerste aanleg de portefeuillehouders van de betrokken 
gemeenten (dus alle gemeenten die deel uit maken van het ‘Krijtland’, ook in Belgje en Duitsland) 
tijdens een conferentie informeren. Op basis van de uitkomsten hiervan zal vervolgens uw raad 



nader geïnformeerd worden. Eventuele besluitvorming kan dan in de eerste helft van 2020 
plaatsvinden. 
 
 
Publicatie krant 
Tot slot; in de Limburgse kranten zijn recent artikelen verschenen waarin de suggestie gewekt 
wordt dat besluitvorming reeds plaatsgevonden heeft. Ons college heeft nog geen voorstellen  
ontvangen waarover besluitvorming heeft plaatsgevonden. Dit zal pas gebeuren nadat gefundeerd 
onderbouwd wordt welk doel met een eventuele Unesco-status nagestreefd wordt, welke kosten 
hiermee gemoeid zijn en op welke wijze gemeenteraden en bewoners van het gebied bij het 
verdere proces betrokken worden.  
 
 
Ik hoop u hiermee voorlopig voldoende te hebben geïnformeerd.  
 
 
Met vriendelijke groet,  
 
 
 
 
 
mr. drs. C.M.J. Bisschops  
wethouder Economie en Toerisme 


